

## A new organization, the International Scientific Collectors Association, is founded

by  
CARL COOK

It seems to be increasingly fashionable to minimize the contributions to the natural sciences made by so called "amateur" or "avocational" worker. It seems nearly forgotten that virtually all of the great pioneer natural scientists – AUDUBON, FABRICIUS, LINNAEUS, RAMBUR, SELYS – they were all amateurs.

Today most taxonomic and life history studies are being conducted by amateur scientists on their own time, and at their own expense. Most hold academic degrees in their field of interest, and many are the most knowledgeable experts on their particular group of study. It is quite ironic that governments use the enormous pool of data assembled by these same workers to help determine the status of possible at risk fauna and flora, but at the same time they continue to proliferate regulations that make acquiring such data more difficult.

In July 1993, a new organization to be known as the **International Scientific Collectors Association (ISCA)** was formed in Louisville, Kentucky. It is a membership governed and supported organization with objectives of addressing all matters of concern to the international community of persons engaged in the pursuit of scientific knowledge derived from collecting data or systematic specimen material in all disciplines of the natural sciences. It will be a primary goal of **ISCA** to bring better recognition of the important contributions made to science over the years by the traditional avocational collector, and to preserve the traditions and dignity of avocational collecting for scientific purposes as a worthy and honorable pursuit.

### The Executive Council of ISCA:

Council Chairman	ROSSER W. GARRISON	Azusa, CA
Vice Chairman	J. BENJAMIN ZIEGLER	Summit, NJ
Councilman	ULF EITSCHBERGER	Marktleuthen, Germany
Councilman	JACK L. HARRY	Salt Lake City, UT
Councilman	WILLIAM MAUFFRAY	Gainesville, FL
Councilman	TODD L. STOUT	Bountiful, UT
Executive Director	CARL COOK	Center, KY

### Publications and Meetings

On matters of immediate importance and urgency direct mail memos will be forwarded to the membership. The establishment of our own journal is planned as soon as possible. **Seminars** will be held annually beginning in 1994, preferably they can be held as a specialized working group in connection with meetings of other organizations similarly oriented toward **ISCA's** objectives.

## Why should you be a member of ISCA?

Are you aware it is a violation of federal regulations to pick up a migratory bird's molted feather from US public land? To pick up certain seashells from the public beaches in some countries? To collect insects in some countries, or to import natural history specimens from these countries, without first purchasing a permit that can cost as much as \$ 700.00? Do you know it is a violation of some country's laws for anyone except their own citizens to publish scientific papers about their country's flora & fauna? Did you know you cannot legally remove a dead insect from your auto's grill and add it to your collection in at least one country we know about? As incredulous as it may seem, regulations such as these are being enforced and people are receiving heavy fines and being sent to jail for violations!!! **ISCA** intends to make the public aware of how taxpayer dollars are being spent to enforce such frivolous laws, and begin initiating efforts for reform of regulations deemed seriously counterproductive to scientific research. We will continue to act as a clearing-house to provide information on domestic and international regulations as they apply to scientific usage of natural history material.

Services that **ISCA** offers its members include: (1) Continuously updated information on the rapidly expanding complexity of restrictions applied to collecting by many countries, and information about permit requirements. As the bureaucratic process encroaches more and more into the scientific research field, it becomes evermore difficult to keep in the "paper chase" **ISCA** memos are your single best source of information to keep abreast of current regulations; (2) Notification of impending legislative actions which may impact on collecting, or the use of natural history specimens for scientific purposes; (3) Group representation by **ISCA** at the legislative level, on the viewpoint of our membership regarding new actions and reform proposals affecting our fields of interest; (4) An information sheet providing free listing for wants and exchanges of material for scientific purposes from both individuals and institutions; (5) Personalized guidance on making donations of scientific material to institutions, procedures for applying for IRS tax credits for donating scientific material, and rosters of institutions interested in receiving donated natural history collections.

### Cooperative efforts

**ISCA** will seek to cooperatively address issues of common concern with all other like-minded associations. In particular we look forward to working toward common goals with the two already existing organizations devoted to representing the interests of scientific collecting: **The Association of Systematics Collections** and the **Entomology Collections Network**.

### Information and Membership

Further information about **ISCA** may be obtained from Executive Director, CARL COOK, at (502) 565-3795, or J. BENJAMIN ZIEGLER, at (908) 273-2288, or by writing to the address below.

**ISCA** solicits your support through membership in our association. Annual dues are \$ 15.00 for regular membership, or \$ 25.00 or more for contributing membership. Please send dues to:

**The International Scientific Collectors Association**  
469 Crailhope Road  
Center, Kentucky 42214, USA

## **Eine neue Organisation, die "International Scientific Collectors Association" ist gegründet.**

Es scheint in zunehmendem Maße Mode zu werden, die naturwissenschaftlichen Beiträge der sogenannten "Amateur- oder nebenberuflichen Wissenschaftler" abzuwerten. Anscheinend ist es fast in Vergessenheit geraten, daß praktisch alle großen naturwissenschaftlichen Pioniere – ANDUBON, FABRICIUS, LINNAEUS, RAMBUR, SELYS – Amateure waren. Heutzutage werden die meisten taxonomischen und naturwissenschaftlichen Studien von Amateurwissenschaftlern auf eigene Kosten und in ihrer Freizeit durchgeführt. Die meisten besitzen akademische Grade auf ihren Interessensgebieten, und viele sind kenntnisreiche Experten auf ihrem besonderen Wissensgebiet. Ironischerweise benutzen Regierungen die von Amateurwissenschaftlern gesammelten riesigen Datenbestände, um den Status von gefährdeten Pflanzen und Tierarten festzulegen, andererseits bringen sie ständig neue Regelungen heraus, die das Sammeln gerade solcher Daten erschweren. Im Juli 1993 wurde in Louisville, Kentucky eine neue Organisation namens **International Scientific Collectors Association (ISCA)** gegründet. Es handelt sich um eine Organisation, die von ihren Mitgliedern finanziert und geführt wird. Ziel dieser Organisation ist es, den Interessenten weltweit alle relevanten Informationen nahezubringen, die von gesammelten Daten oder von systematisch klassifiziertem Material in allen naturwissenschaftlichen Sparten herrühren. Es wird ein Hauptziel der ISCA sein, den bedeutenden Beiträgen, die im Laufe der Jahre von traditionellen Amateurwissenschaftlern geleistet wurden, mehr Geltung zu verschaffen.

### **Das "Executive Council" der ISCA**

Vorsitzender	ROSSER W. GARRISON	Azusa, CA
2. Vorsitzender	J. BENJAMIN ZIEGLER	Summit, NJ
Gremiumsmitglied	ULF EITSCHBERGER	Marktleuthen, Germany
Gremiumsmitglied	JACK L. HARRY	Salt Lake City, UT
Gremiumsmitglied	WILLIAM MANFFRAY	Gainesville, FL
Gremiumsmitglied	TODD L. STOUR	Bountiful, UT
Geschäftsführender Direktor	CARL COOK	Center, KY

### **Veröffentlichungen und Zusammenkünfte**

Die Mitglieder werden über alle Neuigkeiten schnellstmöglich informiert. Die Einrichtung unserer eigenen Publikation ist baldmöglichst geplant. Ab 1994 werden alljährlich Seminare abgehalten. Vorzugsweise werden sie als spezielle Arbeitsgruppen in Verbindung mit Zusammenkünften anderer ähnlich orientierter Organisationen, die die Ziele der ISCA vertreten, abgehalten.

### **Warum sollten Sie bei der ISCA Mitglied werden?**

Sind Sie sich bewußt, daß es in den Vereinigten Staaten eine Verletzung bundesstaatlicher Vorschriften ist, die Mauserfeder eines Zugvogels auf Staatsland aufzuheben? Daß es in einigen Ländern verboten ist, bestimmte Muscheln an öffentlichen Stränden aufzusammeln? Wußten Sie, daß es nicht erlaubt ist, in manchen Ländern Insekten zu sammeln, oder Pflanzen- und Tierarten zu exportieren, ohne eine entsprechende Bescheinigung zu

besitzen, die bis zu \$ 700,00 kosten kann? Wußten Sie, daß Ausländer gegen die Gesetze einiger Länder verstoßen, wenn sie Forschungsberichte über die Tier- und Pflanzenarten dieser Länder veröffentlichen? Wußten Sie, daß Sie zumindest in einem uns bekannten Land ohne gegen die Gesetze zu verstoßen kein totes Insekt vom Kühlergrill Ihres Autos entfernen dürfen, um es Ihrer Sammlung einzuverleiben. So unglaublich es scheinen mag, es werden solche Vorschriften durchgesetzt, und Menschen drohen bei Nichtbeachtung hohe Geldstrafen, oder sie werden ins Gefängnis geschickt. Die ISCA hat die Absicht, die Öffentlichkeit darüber aufzuklären, wie Steuergelder vergeudet werden, um solche unbegründete Vorschriften durchzusetzen, und sie wird sich dafür einsetzen, forschungsfeindliche Verordnungen zu reformieren. Wir werden weiterhin als Sammelstelle für jede Art von nationalen und internationalen Vorschriften agieren, die sich auf die wissenschaftliche Verwendung von naturwissenschaftlichem Material beziehen.

Leistungen der **ISCA** für ihre Mitglieder: (1) Laufende Informationen auf dem neuesten Stand über die zunehmenden komplexen Beschränkungen, denen Naturwissenschaftler in vielen Ländern unterworfen sind, und Informationen über Möglichkeiten, sich Ausfuhr genehmigungen zu beschaffen. Da die Bürokratie immer weiter in naturwissenschaftliche Forschungsbereiche vordringt, wird es zunehmend schwieriger, sich vor dem "Papierkrieg" in Sicherheit zu bringen. ISCA-Mitteilungen sind die beste Informationsquelle, um über derzeitige Vorschriften auf dem Laufenden zu bleiben. (2) Benachrichtigung über drohende gesetzliche Aktionen, die Auswirkungen auf das Sammeln oder die Verwendung von naturwissenschaftlichem Material für wissenschaftliche Zwecke haben werden. (3) Vertretung der Interessengruppe auf der Ebene des Gesetzgebers durch die **ISCA**, um neue Aktionen und Reformvorschläge vorzubringen, welche unser Interessengebiet betreffen. (4) Ein kostenloses Informationsblatt, das Tausch- und Suchanzeigen zu naturwissenschaftlichem Material für den einzelnen und für Institute veröffentlicht. (5) Orientierungshilfe über individuelle Spenden von naturwissenschaftlichem Material an Institutionen, und Möglichkeiten für Steuervergünstigungen; weiterhin Auflistungen von Institutionen, die an Spenden von naturwissenschaftlichem Material interessiert sind.

### **Gemeinsame Anstrengungen**

Die **ISCA** strebt Kooperation und Erfahrungsaustausch mit allen anderen gleichgesinnten Vereinigungen an. Besonders freuen wir uns auf eine fruchtbare Zusammenarbeit mit den beiden bereits bestehenden Vereinigungen, die das wissenschaftliche Sammeln vertreten: Die **Association of Systematic Collections** und das **Entomology Collections Network**.

### **Informationen und Mitgliedschaft**

Weitere Informationen über die **ISCA** sind erhältlich beim geschäftsführenden Direktor **CARL COOK** unter der Telefonnummer (502) 565-3795 oder bei **J. BENJAMIN ZIEGLER**, Telefon (908) 273-2288 oder unter der unten angeführten Adresse.

Die **ISCA** erbittet ihre Unterstützung durch eine Mitgliedschaft in unserer Vereinigung. Der jährliche Mitgliedsbeitrag beträgt \$ 15.00 für eine reguläre Mitgliedschaft, oder \$ 25.00 oder mehr als Förderbeitrag. Bitte schicken Sie Ihre Beiträge an folgende Adresse:

**The International Scientific Collectors Association**  
469 Crailhope Road  
Center, Kentucky 42214, USA

# ZOBODAT - [www.zobodat.at](http://www.zobodat.at)

Zoologisch-Botanische Datenbank/Zoological-Botanical Database

Digitale Literatur/Digital Literature

Zeitschrift/Journal: [Atalanta](#)

Jahr/Year: 1994

Band/Volume: [25](#)

Autor(en)/Author(s): Cook Carl

Artikel/Article: [A new organization, the International Scientific Collectors Association, is founded 405-408](#)